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Kainuun Sanomien joulukalenterin
voittonumerot 14.12. saakka:

1.12.: 001809, 008513, 017967, 014637, 030077.
2.12.: 002195, 009057, 037541, 038162, 035524.
3.12.: 013392, 020292, 037572, 015016, 014471.
4.12.: 022201, 019669, 032359, 020328, 013330.
5.12.: 039125, 023635, 025580, 008539, 016657.
6.12.: 032324, 000379, 001515, 028379, 013940.
7.12.: 010178, 009904, 010492, 000315, 026355.
8.12.: 034474, 001588, 019967, 006688, 007188.
9.12.: 035179, 014084, 032669, 021499, 031024.

10.12.: 018941, 022183, 029746, 035551, 026929.
11.12.: 037009, 006731, 009028, 013294, 022199.
12.12.: 030286, 006158, 027200, 004151, 002067.
13.12.: 004190, 002724, 007686, 036287, 032000.
14.12.: 005662, 004152, 004905, 000847, 016011.

”Lehdistö on kohdellut kriittisem-
min kuin olisi tarvinnut. Kaupun-
gin talous on pahasti epätasapai-
nossa mutta ei kriisissä. Entä on-
ko talous konkurssissa? Minusta
se ei ole, mutta se on pahasti vel-
kaantunut.”
”Maakuntahallinnon raha ei ole
ongelmamme, vaan todennäköi-
sesti kaupunginkin etu pitkällä
tähtäimellä. Se kääntyy vuonna
2006 meillekin positiiviseksi.”

Kaupunginhallituksen pj.
Erkki Moilanen 

(kesk.)

”Kaupunki ei ole yritys. Nyt palve-
lutuotantoon tulee häiriöitä, jotka
koskettavat pienituloisimpia.”

”Omavaraisuusasteemme on hy-
vä. Ei ole kriisitila eikä konkurssi.”

Raimo Piirainen 
(sd.)

”Pikkuisen hier tää sivistysjohta-
jan sana, tietäen että hän on huu-
morimiehiä ja spontaani persoo-
na. 
Tuntui hurjalta kuulla, että jos ve-

roprosenttia ei koroteta, teatterin
ovet sulkeutuvat puoleksi vuodek-

si. En sitä tarkoittanut.”
Maija Rissanen 

(kesk.)

”Siitä oli huumori kaukana. Niin
kauan oli pyöritetty lukuja, että tie-
dettiin, että jos 2,5 miljoonaa ei
tule, siitä varmuudella seuraavat
tietyt tilanteet.”

Sivistysjohtaja
Risto Brunou

”En usko, että Vesa Kaikkonen oli-
si yhtään huonompi näyttelijä, jos
hänellä olisi kymmenen työkaveria
vähemmän.”

Kulttuurijaoksen pj.
Ritva K. Anttila 

(kesk.)

”Pitää olla rohkeutta vetää henki-
löstö palvelutuotannon tasolle.
Valtuutettuna en halua nähdä, kei-
tä irtisanomiset koskevat, mutta
kun on ylä-, keski- ja toteutusta-
son porukkaa, pahka ei ole toteu-
tuspuolella.”

Veikko Hannus 
(vas.)

”Olen samaa mieltä. Tekevistä kä-
sistä ei saa säästää.”

Antti Toivanen 
(kok.)

Kajaanin valtuustossa sanottua

Maria Kalliokoski

Kajaanin kaupunginjohtajan
Erkki Vähämaan ajatukset ovat
lentäneet kauaksi tulevaisuu-
teen samalla kun lähivuosien ta-
loussuunnitelmaa on kasattu
kiireellä kokoon. Ensi vuoden
alussa Vähämaan on tarkoitus
alkaa hoitaa oman toimensa
ohella Kajaanin teknologiakes-
kus Oy:n toimitusjohtajan teh-
täviä. Yhtiölle siirtyvät elinkei-
noasiat, mahdollisesti niin, että
lähikunnat voivat ostaa palve-
luita sieltä.

Vähämaa haluaa vahvistaa
yhtiön roolia. Hän korosti maa-
nantaina kaupunginvaltuustolle,
että tulevaisuuden menestymi-
nen on kiinni uusista avauksista.

”Se ei todellakaan ole kiinni
siitä, että syytöksiä sinkoilee ja
rakentavia ehdotuksia ei sinkoi-
le.”

Vähämaan mielestä esimer-
kiksi autoteollisuuden mittauk-
sissa ja testauksissa on mielen-
kiintoisia mahdollisuuksia, joi-
hin Snowpoliksen ja mittaustek-
niikan Measurepoliksen pitäisi
pikimmiten tarttua. Perusteina
esimerkiksi osaava työvoima,
kilpailukykyinen palkkataso,
edullinen energia ja hyvät lii-
kenneyhteydet.

EU:n kuudes puiteohjelma
rahoittaa vety- ja polttokenno-
projekteja noin sadalla mil-
joonalla eurolla. Autot sähköis-
tyvät, mutta samalla ongelmia
on akkujen kestävyydessä.
Apua löytyy polttokennoista.

Vähämaa kertoi ruotsalaisen
Arjeplogin 3 200 asukkaan kau-
pungin menestystarinan: siellä
on testausklusteri, jonka liike-
vaihto pari vuotta sitten oli 50
miljoonaa euroa ja joka on kas-
vanut vuosittain neljänneksen.
Työtä on löytynyt 500 ihmiselle,
ja suunnitteilla on sadan miljoo-

nan euron investoinnit.
”Askartelemme ihan vakavis-

samme autoteollisuuden paris-
sa”,Vähämaa sanoi ja kertoi yh-
teistyötä viriteltävän ”Oulussa
toimivan kansainvälisen yhtiön”
kanssa, joka testaa autoja talvel-
la järven jäällä – mutta nykyään
Kainuuta kauempana.

”Eteenpäin mennään 30 mil-
joonan euron investoinnin kans-
sa”, hän lupasi.

Eurooppa-korttia
kääntämään

Vähämaa otti esille myös
matkailun. Vuosikymmenten
jauhaminen matkailun kansain-
välisistä avauksista joutaa kau-
punginjohtajan mielestä lopet-
taa. On aika kääntää Eurooppa-
kortti; Venäjä-kortinkin kääntö
onnistui 90-luvulla.

Vähämaa on lukenut britti-
läisten jouluturistien huonoista
kokemuksista Lapissa, ja toivoi
että tilanne hyödynnettäisiin
Kainuussa. Hän myös haluaa,
että Kainuun Edussa pian val-
mistunut matkailun kansainväli-
nen asiakirja otetaan vakavasti
yhteiseen käyttöön.

Kainuun Etu julkaisee tam-
mikuussa asiakirjan, joka koko-
aa yhteen matkailuihmisten nä-
kemykset. Ajatuksena on vält-
tää päällekkäisyyttä ja yhdistää
voimia markkinoinnissa.

Kehittämiseen
raha-apua

Vähämaa muistutti 51 valtuu-
tetulle – joista 32 jatkaa valtuu-
tettuna tulevalla kaudellakin –
myös Kajaanin sitoumuksista
tulevaisuuteen. Kehittämis-
hankkeista on sopimukset vuo-
teen 2007 saakka, mutta rahoi-
tuksen turvaaminen sen jälkeen
on muodostumassa ongelmaksi.

Juuri elinkeinopoliittisista irtio-
toista on löydyttävä apua, kau-
punginjohtaja sanoo.

Esimerkiksi tietojenkäsittely-
tieteen maisterikoulutus on
mahdollista vakiinnuttaa tietyin
edellytyksin.

Oulun yliopiston toiminnan
pysyväksi sijoittamiseksi Kajaa-

niin Vähämaa odottaa pitkäai-
kaista sitoutumista myös koko
alueelta. Lisäksi hallintokokei-
lun on osoitettava lisärahoitusta
elinkeinopolitiikkaan ja inno-
vaatiojärjestelmiin eli strategi-
sesti tärkeiden toimintojen ra-
hoittamiseen. Myös valtion tänä
vuonna antaman yliopistokes-

kusten määrärahan on oltava
pysyvä.

Vähämaan alustukseen ei
moni valtuutettu tarttunut. Mat-
ti Nissinen (kesk.) toivoi uuden
valtuuston sitoutuvan tulojen
kasvattamiseen. ”Täällä on
Vuokatti, Kaukametsä, teatteri,
mutta hotellit 30 prosentin käyt-

töasteella”, Nissinen puuskahti.
Hän sai vaatimukselle tulojen

lisäämisestä kannatusta Veikko
Hannukselta (vas.), joka valitte-
li, että budjettiesityksestä on
karsittu kaikki, mikä on ollut
elinvoimaista eikä esimerkiksi
Luma-keskusta mainita sanalla-
kaan.

”Eteenpäin mennään 30 miljoonan euron investoinnin kanssa”,
tuleva Teknologiakeskus Oy:n toimitusjohtaja kertoi valtuustolle

Erkki Vähämaa nosti autotestit ja
matkailun Kajaanin uusiksi avauksiksi

Kaupunginjohtaja Erkki Vähämaa (kuvassa keskellä) kävi neuvotteluja valtuutettujan kanssa myös kokoussalin ulkopuolella. Kuvassa hä-
nen kanssa keskustelevat vasemmalta lukien Antti Toivanen (kok.), Matti Nissinen (kesk.), Erkki Moilanen (kesk.) ja Toivo Sistonen (kok.).

Juhani Karvonen

Maria Kalliokoski

Kajaanin kaupunginvaltuuston
veroprosenttiratkaisun siirto
vaalien yli herättää yhä keskus-
telua.
Kaupunginhallituksen puheen-

johtaja Erkki Moilanen (kesk.)
vakuutti maanantaina valtuus-
ton viimeisessä kokouksessa, et-
tä budjetti valmisteltiin normaa-
lilla aikataululla.

Päätös veroprosentista siirtä-
misestä vaalien yli tehtiin kolme
viikkoa ennen vaaleja kaupun-
ginhallituksen Valamon-semi-
naarissa.

”Se ei ollut kummankaan
meidän, Hannu S. Kemppaisen
tai Erkki Moilasen ajatus. En sa-
no nimiä, kaupunginhallituksen
keskustelu on kaupunginhalli-
tuksen keskustelua”, Moilanen
kertoi. ”Minä itse olin ajatellut,
että kunnallisvaalit eivät vaiku-
ta päätöksentekoon.”

16 vuotta valtuustossa istunut
Anne Huotari (vas.) arvosteli
lauantain Kainuun Sanomissa,
ettei ole nähnyt yhtä huono

budjetin valmistelua kuin pari
kertaa aiemmin. Erkki Moila-
nen sanoi, että kaupunginhalli-
tus ainakin yritti valmistella sen
hyvin ja kävi perusteellisia kes-
kusteluja, mutta oli odotettava
yhtä reunaehtoa eli sitä, mikä
osuus verotuloista menee maa-
kunnalle.

Moilasen mukaan valmistelu
on kuuteen vuoteen parasta sii-
nä mielessä, että on kerrottu mi-
tä luvut tarkoittavat käytännös-
sä. Hän viittasi perjantaina val-
tuutetuille jaettuihin säästölis-
toihin, joissa on yksilöity raami-
budjetin sisältöä mahdollisim-
man pitkälle.

”Viime ajan valmistelu jäi
kieltämättä lyhyeksi”, Moilanen
myönsi.

Viime hetken kiireeseen viit-
tasi myös kaupunginjohtaja, jo-
ka myös kertoi budjetin valmis-
telijoita kielletyn spekuloimasta
veroprosentilla ja siksi koko
suunnitelmakaudella se on
18,75. Kausi päättyy vuoden
2008 lopussa, ja laskelmissa vas-
ta vuosi 2007 on ylijäämäinen.

Veroratkaisun siirtoa
esittäneen nimeä
ei kerrottu


